

## SMALLPOX

FEDERAL REPUBLIC OF GERMANY. —<sup>1</sup> Further to the imported case of smallpox reported on 16 January, information has been received of two secondary cases (one fatal) confirmed by electron microscopy and virus isolation and one suspected case among patients and staff of the infectious diseases unit of the hospital in Meschede to which the index case was admitted on 11 January. All three individuals had been in isolation since 16 January. The first evidence of secondary infection was on 23 January in an unvaccinated five-year-old girl recovering from meningococcal meningitis. A seventeen-year-old female nurse with a history of two unsuccessful vaccinations as a child and revaccinated on 16 January became sick on 24 January and died on the 29th.

The suspected case became ill on 28 January and a suggestive rash appeared the next day. This case is also a nurse, twenty years of age.

---

<sup>1</sup> See No. 4, p. 41.

## VARIOLE

RÉPUBLIQUE FÉDÉRALE D'ALLEMAGNE. —<sup>1</sup> A la suite de la notification du cas importé de variole le 16 janvier, il a été signalé deux cas secondaires (dont un mortel), confirmés par microscopie électronique et isolement du virus, et un cas suspect parmi les malades et le personnel du service des maladies contagieuses de l'hôpital de Meschede, où le cas initial a été hospitalisé le 11 janvier. Ces trois sujets sont isolés depuis le 16 janvier. Les premiers signes d'infection sont apparus le 23 janvier, chez une petite fille de cinq ans non vaccinée qui était en convalescence d'une méningite à méningocoques. Une infirmière de 17 ans, qui n'avait pas réagi à deux vaccinations dans l'enfance et avait été revaccinée le 16 janvier, est décédée le 29 janvier, la maladie avait débuté le 24 janvier.

Le cas suspect, tombé malade le 28 janvier, a présenté le lendemain une éruption caractéristique. Il s'agit également d'une infirmière, âgée de 20 ans.

---

<sup>1</sup> Voir N° 4, p. 41.